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Protokół nr 37/2021 

z posiedzenia wspólnego Komisji  

odbytego w dniu 16 sierpnia 2021  roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Obszarów Wiejskich oraz członkowie  pozostałych Komisji Rady Miejskiej. 

Nieobecna radna Magdalena Przybylak 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek 

Skarbnik Gminy – Monika Hornicka 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie materiałów na sesję.  

3. Wolne głosy i wnioski. 

4.   Zakończenie. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie porządku obrad. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i 

Obszarów Wiejskich – Radosław Andrzejak przedstawił porządek obrad, który przyjęto bez 

zmian. 

 

Ad.2. Zaopiniowanie projektów uchwał na XXXII sesję Rady Miejskiej: 

1) zmian budżetu i w budżecie na rok 2021 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. Poinformowała, że zmiany  

planu dochodów dotyczą: 

-  dział 010, rozdział 01095  zwiększa się dochody o kwotę 1.000.000,00 zł -sprzedaż działek 

pod inwestycje ; 

- dział 600, zwiększa się dochody o kwotę 44.153,54,00 zł – dotacja z powiatu wg. 

porozumienia na utrzymanie zieleni przydrożnej; 

 - dział 710 zwiększa się dochody o kwotę 22.000,00 zł -  dotacja na podstawie  porozumienia z 

organami administracji rządowej na utrzymanie we właściwym stanie miejsc pamięci 

narodowej, grobów i cmentarzy wojennych; 

- dział 756, zwiększa się dochody o kwotę 130.000,00 zł – ponadplanowe dochody z podatku 

dochodowego od osób prawnych;  
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- dział 758, rozdział 75814 zwiększa się dochody o 77.800,57 zł  z tytułu zwrotu części 

wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego za rok 2020, w rozdziale 75816 

dokonuje się zmian w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej dochodów  pochodzących z 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych; 

-dział 801, zwiększa się dochody o kwotę 38.000 zł w związku z ponadplanowymi wpływami 

oraz dokonuje się zmian w planie dochodów; 

- dział 851 zwiększa się dochody o kwotę 13.076,00 zł z Funduszu Przeciwdziałania COVID-

19 na promocję szczepień oraz transport osób do punktu szczepień oraz  dokonuje się zmian w 

związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej dochodów  pochodzących z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19; 

- dział 852 zwiększa się dochody 14.148,55 zł  – dotacja z Funduszu Przeciwdziałania COVID-

19 ”Wspieraj Seniora”(9.630,00 zł), dotacja na wypłatę dodatku dla pracownika socjalnego 

(4.318,55zł), dotacja na opiekuna prawnego (200,00 zł), ponadto dokonuje się zmian w 

związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej dochodów  pochodzących z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19; 

-dział 853 Zwiększa się dochody w związku ze zwiększeniem dotacji z PFRON na działalność 

Zakładu Aktywności Zawodowej w Leonowie;  

- dział 855 zwiększa się dochody o 201,93 zł – dotacja na Kartę Dużej Rodziny . 

Po dokonanych zmianach dochody zwiększyły się o 1.427.380,59 zł i wynoszą 42.479.793,12 

zł.  

Zmiany planu wydatków dotyczą: 

- dział 600, rozdz. 60014 zwiększa się wydatki o kwotę 44.153,54 zł na utrzymanie zieleni 

przydrożnej dróg powiatowych w związku z porozumieniem miedzy JST, rozdział 60016 

zwiększa się wydatki na inwestycje 298.300,00 zł i tak: 

1) budowa chodnika łączącego ul. Słowackiego z ul. Szkolną w Borku Wlkp. 108.300.000 zł 

2) budowa chodnika przy ul. Sportowej w Borku Wlkp. -81.000 zł 

3) budowa drogi łączącej ul. Powstańców Wlkp. z ul. Powstańców Ziemi Boreckie   40.000 zł  

4) modernizacja drogi gminnej nr 744072P Zalesie - Lafajetowo; 10.000 zł 

5) modernizacja drogi gminnej nr 744076P w Osówcu; 10.000 zł 

6) modernizacja drogi w miejscowości Zalesie. dz. Nr 109,165; 10.000 zł 

7) modernizacja ul. Zielonej w Borku Wlkp.; 19.000  zł  

8) przebudowa drogi Powstańców Wlkp.-Głosiny w Borku Wlkp.  20.000 zł 

- dział 710 zwiększa się wydatki w związku z porozumieniem na utrzymanie cmentarzy  

    i  miejsc pamięci narodowej; 

- dział 801 i 854 dokonuje się przesunięć wydatków w jednostkach oświatowych; 

- dział 851 zwiększa się wydatki o kwotę 13.076,00 zł w związku z otrzymanymi środkami  

   z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19; 

- dział 852  i 855 zwiększa się wydatki  o kwotę 14.350,48 zł w związku z otrzymanymi 

  dotacjami oraz  dokonuje się zmian w planie  wydatków MG OPS; 

-dział 853 zwiększa się dotację podmiotową dla Zakładu Aktywności Zawodowej w Leonowie; 

-dział 900 dokonuje się przesunięć  wydatków: zmniejsza się wydatki majątkowe Rozbudowa 

kanalizacji deszczowej na Osiedlu Powstańców Wlkp. zwiększa się środki na remont 

studzienek kanalizacji deszczowej 

- dział 921 dokonuje się zmian w planach funduszu sołeckiego  na wniosek sołectw Strumiany,   

  Skokówko i Trzecianów 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych uwag. 

 

 

 

 



 Str.3 /

7 

Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny  

1 radny  wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 11 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2027 

Skarbnik Gminy poinformowała, że wydatki majątkowe obejmują przede wszystkim 

przedsięwzięcia inwestycyjne, które ujęto do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek 

Wielkopolski na lata 2021-2026.  

Skrócono okres realizacji przedsięwzięcia, którego realizacja  planowana jest etapami tj od 

2018 do 2023 r. „Budowa kanalizacji wraz z infrastrukturą techniczną – ul. Zdzieska, 

Koźmińska wraz z remontem drogi i chodnika po realizacji przebudowy kanalizacji deszczowej 

i infrastruktury technicznej oznaczonej numerem geodezyjnym dz. Nr 290/1, 290/2, 335, 871, 

854/1 w miejscowości Borek Wlkp.” .  

Wprowadzono nowe przedsięwzięcia:  

1) budowa boiska wielofunkcyjnego w Zimnowodzie ;okres realizacji 2021-2024; 

2) budowa chodnika w ciągu drogi gminnej nr 744066P, okres realizacji 2021-2024; 

3) budowa drogi łączącej ul. Powstańców Wlkp. z ul. Powstańców Ziemi Boreckiej: 

2021-2025; 

4) modernizacja drogi gminnej nr 744072P Zalesie – Lafajetowo, okres realizacji 2021-  

2025;  

5) modernizacja drogi gminnej nr 744076P w Osówcu, okres realizacji 2021-2025; 

6) modernizacja drogi w miejscowości Zalesie. dz. Nr 109,165, okres realizacji 2021-

2026; 

7) modernizacja ul. Zielonej w Borku Wlkp.. okres realizacji 2021-2025.  

Oprócz przedsięwzięć przewidzianych w WPF zaplanowano jednoroczne niezbędne wydatki 

majątkowe, takie jak: budowa infrastruktury drogowej,  wykup gruntu, zakup urządzeń na 

place zabaw dotacje celowe na dofinansowanie przydomowych oczyszczalni, budowa 

infrastruktury drogowej itp.  
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Radny Piotr Kędzia zapytał co wchodzi w koszt 20 tys. zł  na modernizację ul. Powstańców 

Wlkp. 

Burmistrz wyjaśnił, że jest to koszt projektu modernizacji drogi od stacji paliw do obwodnicy 

Borku Wlkp., modernizacja będzie kosztowała ok 1 miliona zł. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych uwag. 

Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny  

1 radny  wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 11 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

3) ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Borek Wlkp., w roku szkolnym 

2021-2022 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Burmistrz. Poinformował, że na podstawie 

ustawy Prawo oświatowe, obowiązkiem Gminy jest zapewnienie niepełnosprawnym dzieciom 

pięcioletnim i sześcioletnim oraz dzieciom objętym wychowaniem przedszkolnym bezpłatnego 

transportu i opieki w czasie przewozu do najbliższego przedszkola, oddziału przedszkolnego w 

szkole podstawowej, innej formy wychowania przedszkolnego lub ośrodka rewalidacyjno-

wychowawczego. 

Na podstawie art. 39a ust. 2 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe, aby dokonać 

zwrotu kosztów jednorazowego przewozu niezbędne jest posiadanie kwoty średniej ceny 

jednostki paliwa, właściwego dla danego pojazdu. Zgodnie z art. 39a ust. 3 ww. ustawy, 

średnią cenę jednostki paliwa w gminie określa na każdy rok szkolny rada gminy w drodze 

uchwały, uwzględniając ceny jednostki paliwa w gminie. 

 Na podstawie informacji o średniej cenie jednostki paliwa pozyskanej ze stacji paliw 

TRANSPETROL-BIS sp. z o.o. Stacja Paliw PKN Orlen nr 7263 w Borku Wlkp. z okresu 

styczeń - czerwiec 2021 r., wyznaczono średnią cenę jednostek paliwa, właściwych dla danych 

pojazdów, która będzie obowiązywała w roku szkolnym 2021/2022. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych uwag. 

Opinia Komisji:  
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a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny  

nikt nie  wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 11 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

4) przejęcia od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy  

w Poznaniu działki o numerze ewidencyjnym 190/16, obręb Karolew 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił  Burmistrz. Poinformował, że uchwała dotyczy 

nieodpłatnego przejęcia od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy w 

Poznaniu działki w Karolewie. Grunt ten wykorzystywany będzie jako droga dojazdowa dla 

mieszkańców.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych uwag. 

Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny  

i nikt nie  wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 11 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

5)  przejęcia od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy  

w Poznaniu działki o numerze ewidencyjnym 188/7, obręb Karolew 

Uzasadnienie przedstawił Burmistrz. Poinformował, że uchwała dotyczy nieodpłatnego 

przejęcia od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy w Poznaniu działki w 

Karolewie. Grunt ten wykorzystywany będzie również jako droga dojazdowa dla mieszkańców.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych uwag. 
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Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny  

i nikt nie  wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 11 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

6) przyjęcia od Powiatu Gostyńskiego zadań w zakresie zimowego utrzymania dróg 

powiatowych w sezonie 2021/2022 

Burmistrz poinformował, że przyjęcie przez Gminę Borek Wielkopolski do realizacji 

przedmiotowych zadań, zapewni możliwość kompleksowego i spójnego realizowania usług w 

zakresie zimowego utrzymania sieci dróg na terenie gminy Borek Wlkp. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych uwag. 

Opinia Komisji:  

a)  Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny  

i nikt nie  wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny Jacek Gałczyński). 

 

7) zmiany uchwały Nr XXVII/247/2021 Rady Miejskiej Borku Wlkp. z dnia  

15 kwietnia 2021 roku w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

Burmistrz poinformował, że w związku z planowanymi dochodami ze sprzedaży działek  

w  2021r.  planuje się zmniejszyć kredyt długoterminowy do kwoty 1.000.000 zł z terminem  

spłaty w latach 2024 - 2027 r.   

Powyższy kredyt ma na celu zabezpieczenie środków na spłatę planowanego deficytu. 
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Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych uwag. 

Opinia Komisji:  

a) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

b) Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny  

i nikt nie  wstrzymał się od głosowania.  

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny Jacek Gałczyński). 

 

Ad.3. Wolne głosy i wnioski. 

W tym punkcie Burmistrz poinformował, że Gmina czyni starania o przejęcie gruntu od 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddział terenowy w Poznaniu pod budowę świetlicy  

placu zabaw w Jaworach. 

 

Radny Michał Dopierała zapytał na jakim etapie jest sprawa dotycząca nazwy parku w Borku 

Wlkp.  

 

Burmistrz wyjaśnił, że jest ogłoszony konkurs na projekt „Brama – witacz Park Adama 

Mickiewicza w Borku Wlkp.”, dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury w Borku Wlkp.  – 

pani Justyna Chojnacka działa w tym temacie. 

 

Ad.4. Zakończenie.  

 

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący Komisji  Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich - Radosław Andrzejak  zakończył posiedzenie. 

 

 

Protokołowała     

 Przewodniczący Komisji Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

 

Wiesława Wójcik                                                      Radosław Andrzejak 

 


